### <u>1. السائق</u>

في يوم تم ايقاف سائق من قبل شرطي مرور ، وعلى حد علم السائق انه لم يرتكب اي مخالفة .

فقال له شرطي المرور : لقد اوقفتك لانك تسير بسرعة 55 ميلاً في الساعة في منطقة فيها مدرسة بينما كانت هنالك عشرة اشارات تحذيرية لتنبهك بأن السرعة المحددة هي 15 ميلاً في الساعة وانت قد تجاهلت كل هذه الاشارات التحذيرية.

و تماماً كما كانت لدى السائق 10 اشارات تحذيرية ، فقد اعطانا الله 10 اشارات تحذيرية واضحة في الكتاب المقدس. تسمى هذه الاشارات التحذيرية " الوصايا العشرة "

هل سبق لك انت أن كذبت ؟ او سرقت شيئاً ؟ او استخدمت اسم الله بالباطل ؟ اذا كنت مثلي فإن الاجابة ستكون " نعم " .

استمع الى ما يقوله الكتاب المقدس : " لأن من حفظ كل الناموس و إنما عثر في واحدة فقد صار مجرماً في الكل " يعقوب 2: 10

يقول الله انه عندما نكسر واحدة من هذه الوصايا فقد أخطأنا في الكل و سنقدم حساباً على كسرنا للوصايا بما فيها الزنى و القتل .

ان عقاب الله لخطيانا هو الموت . ( الابعاد الى جهنم لأن الله لن يسمح للخطية في وجوده و حضوره ) . رومية ( 6 : 23 ب ) .

اذا كانت القصة تنتهي هنا ، فليس لنا رجاء .....

### <u>2. المتهم</u>

جاء رجل بريء الى القاضي و طواعية طلب بأن يتم اعدامه بدلاً عن قاتل تمت ادانته . فوافق القاضي

في اليوم التالي قال القاضي للمتهم بأن عليه ان يأخذ قراراً .

" ان شخصاً بريئاً سيموت بدلاً عنك . فإذا وافقت على دفع هذا الشخص ثمن جريمتك - فستكون حراً طليقاً .

اذا لم تختار بأن يدفع هذا الشخص ثمن جريمتك ، سيتم اعدامك. فماذا تختار ؟

يسوع المسيح ، ابن الله ، كان بلا خطية و طواعية قدّم حياته لدفع اجرة خطاياك وخطاياي .( ان عقاب الله لخطايانا هو الموت ) . و بعد ثلاثة ايام قام من الموت .

- و لكن الله بيّن محبته لنا لانه و نحن بعد خطاة مات المسيح لاجلنا (رومية 5 : 8)
- لان اجرة الخطية هي موت و اما هبة الله فهي حياة ابدية بالمسيح يسوع ربنا ( رومية 6 : 23 ب ) .

نتيجة لموت يسوع المسيح بدلاً عنك ، لديك اختيارين :

قبول: كلاً من غفران الله لخطاياك و ايضاً حصولك على الحياة الابدية من خلال توبتك ( بان ترى خطاياك و الرغبة في الرجوع عنها ) . و من ثم وضع ثقتك في الرب يسوع ( أعمال 20 : 21 ) .

رفض : كلاً من غفران الله و الحياة الابدية من خلال وضع ثقتك بأي شخص او اي شيء أكثر من الرب يسوع للحصول على القبول لدى الله ، بينما ان تتحمّل عقوبة كسرك لوصايا و قوانين الله وحدك .

 الذي يؤمن بالابن له حياة ابدية والذي لا يؤمن بالابن لن يرى حياة بل يمكث عليه غضب الله ( يوحنا 3 : 36 ) .

معرفة كل شيئ عن يسوع لا يعني بأنك تؤمن به .....

# 3. المظلّي

يظهر المظليون ثقتهم بالمظلة عندما يقفزون بها من الطائرة .

واتباع يسوع يظهرون ايمانهم به عندما يغيّر روح الله افكارهم و رغباتهم .

- اذا ان كان احد في المسيح فهو خليقة جديدة.
  الاشياء العتيقة قد مضت. هوذا الكل قد صار جديدا. (كورنتوس الثانية 5: 17).
- قال الله : واعطيكم قلبا جديدا و اجعل روحا جديدة في داخلكم ( حزقيال 36 : 26 ) .

دخولك الى مكان تصليح المركبات (كراج) لا يعنى انك اصبحت ميكانيكياً. تماماً مثل حضورك الكنيسة لا يجعلك مسيحياً.

اذا اردت قبول غفران الله لخطاياك و قبولك لعطية الحياة الابدية ، خذ في الاعتبار صلاة مثل هذه :

"يسوع، انا اؤمن بأنك قد دفعت اجرة خطاياي عندما مت على الصليب و قمت. اريد ان ارجع عن خطاياي، اضع ثقتي بك على انك ربي. اريد ان اتبعك كل ايام حياتي. اشكرك من اجل عطية الحياة الابدية، آمين. "

- كل من يدعو باسم الرب يخلص (رومية 10 :13) .
   اتباع يسوع الحقيقيين يرغبون في :
- أن يحيوا حياة تليق به، أسعد قلبه في كل طرقي، و إن أكون مثمراً في كل عمل صالح، و النمو في معرفة الله (كولوسي 1: 10).

قم بالتحميل & الحصول على مطبوعات أخرى مجاناً من المواقع التالية :

www.tracts.com/Arabic.html

من هو يسوع ؟

هؤلاء تنبؤوا عنه :

النبي دانيال

13 كُنْتُ أَرَى فِي رُؤَى اللَّيْلُ وَإِذَا مَعَ سُحُبِ السَّمَاء » مِثْلُ ابْن إِنْسَان أَتَى وَجَاءَ إِلَى الْقَدِيمِ الأَيَّام، فَقَرَبُوهُ قُدَّامَهُ. 14 فَأَعْطِيَ سُلُطانًا وَمَجْدًا وَمَلَكُونًا لِتَتَعَبَّدَ لَهُ كُلُّ الشُّعُوبِ وَالأَمَم وَالأَلسِنَةِ. سُلُطانُهُ سُلُطانٌ أَبَدِيٌّ مَا لَنْ . يَرُولَ، وَمَلَكُونَهُ مَا لَا يَنْقَرِضُ. دانيال 7: 13و 14

# النبي أشعياء

لأنَّهُ يُولَدُ لَنَا وَلَدٌ وَنُعْطى ابْنًا، وَتَكُونُ الرِّيَاسَةُ عَلَى 6 كَتَفِهِ، وَيُدْعَى اسْمُهُ عَجِيبًا، مُشْيِرًا، إلِّهَا قَدِيرًا، أَبًا أَبَدِيًّا، رَئِيسَ السَّلَامِ. 7لِنْمُوِّ رِيَاسَتِهِ، وَلِلسَّلامِ لا نِهَايَة عَلى كُرْسِيِّ دَاوُدَ وَعَلى مَمْلَكَتِهِ، لِيُتَبَّتَهَا وِيَعْضُدَهَا بِالْحَقِّ وَالْبِرِّ، مِنَ الآنَ إِلَى الأَبَدِ. أَشْعِياءَ 9: 6و 7

وَهذا كُلُهُ كَانَ لِكَيْ يَتِمَّ مَا قِيلَ مِنَ الرَّبِّ بِالنَّبِيِّ 22 الْقَائِل: 23<<هُوَذا الْعَدْرَاءُ تَحْبَلُ وَتَلِدُ ابْتَا، وَيَدْعُونَ اسْمَهُ عِمَّانُوئِيلَ» الَذِي تَفْسِيرُهُ: اللهُ مَعَنَا. متي 1: -22

www.tracts.com/Arabic.html

هؤلاء اتوا ليسجدوا له:

# المَجُوسَ

فَلَمَّا سَمِعُوا مِنَ الْمَلِكِ ذَهَبُوا. وَإِذَا النَّجْمُ الَّذِي رَأُوْهُ فِي 9 الْمَشْرِق يَتَقَدَّمُهُمْ حَتَى جَاءَ وَوَقَفَ فَوْقُ، حَيْثُ كَانَ الصَّبِيُّ. 10فَلَمَّا رَأُوْا النَّجْمَ فَرِحُوا فَرَحًا عَظِيمًا حِدًّا. 11وَأَنَوْا إِلَى الْبَيْتِ، وَرَأُوْا الصَّبِيَّ مَعَ مَرْيَمَ أُمِّهِ. فَخَرُوا .وَسَجَدُوا لَهُ. متى 2 : 11- 9

### هؤلاء تبعوه: ا**لتلاميذ**

ففي الحال مد يسوع يده وامسك به وقال له يا قليل 31 الايمان لماذا شككت. 32 ولما دخلا السفينة سكنت الريح. 33 والذين في السفينة جاءوا وسجدوا له قائلين بالحقيقة انت ابن الله. متى-31-33 : 14

واما الاحد عشر تلميذا فانطلقوا الى متى 28: 16و17 الجليل الى الجبل حيث امر هم يسوع. ولما راوه سجدوا له

واخرجهم خارجا الى بيت عنيا ورفع يديه 50 . وباركهم. 51 وفيما هو يباركهم انفرد عنهم واصعد الى السماء. 52 فسجدوا له ورجعوا الى اورشليم بفرح عظيم. 53 وكانوا كل حين في الهيكل يسبحون ويباركون الله. لوقا24. 50-53

# نساء تبعن يسوع للصليب

فخرجتا سريعا من القبر بخوف وفرح عظيم 8 راكضتين لتخبرا تلاميذه. 9 وفيما هما منطلقتان لتخبرا تلاميذه اذا يسوع لاقاهما وقال سلام لكما فتقدمتا وامسكتا بقدميه وسجدتا له. 10 فقال لهما يسوع لا تخافا اذهبا قولا لاخوتي ان يذهبوا الى الجليل وهناك يرونني. متى 28:-10-8

# شهادة أخرون

فاجابهم يسوع ابي يعمل حتى الان وانا اعمل 18 فمن اجل هذا كان اليهود يطلبون اكثر ان يقتلوه لانه لم ينقض السبت فقط بل قال ايضا ان الله ابوه معادلا نفسه بالله. يوحنا 5: 16و 17

فلما راه رؤساء الكهنة والخدام صرخوا قائلين اصلبه اصلبه قال لهم بيلاطس خذوه انتم واصلبوه لاني لست اجد فيه علة. 7 اجابه اليهود لنا ناموس وحسب ناموسنا يجب ان يموت لانه جعل نفسه ابن الله. يوحنا .19: 6و7

### الرسول بطرس

فقال لهم(يسوع) وانتم من تقولون اني انا. 16 فاجاب سمعان بطرس وقال انت هو المسيح ابن الله الحي. متى16 15و 16

# الرسول توما

وبعد ثمانية ايام كان تلاميذه ايضا داخلا وتوما 26 معهم فجاء يسوع والابواب مغلقة ووقف في الوسط وقال سلام لكم. 27 ثم قال لتوما هات اصبعك الى هنا وابصر يدي وهات يدك وضعها في جنبي ولا تكن غير مؤمن بل مؤمنا. 28 اجاب توما وقال له ربي والهي. 29 قال له يسوع لانك رايتني يا توما امنت طوبي للذين امنوا ولم يرو ا. يوحنا 20

# ماذا قال يسوع عن نفسه؟

فقال الجميع افانت ابن الله فقال لهم انتم تقولون اني انا هو. لوقا 22:70 انا والاب واحد. يوحنا 10:30 الذي راني فقد راى الاب. يوحنا 14: 9

### 1. The Driver

A driver was once stopped by a police officer. He was a good driver and as far as he knew he had done nothing wrong.

The police officer said, "I pulled you over because you were going 60 through a school zone. There were ten warning signs that the speed limit was 15 and you ignored them all."

Just like the driver had ten warning signs, God has given us ten clear warning signs in the Bible. They are called the Ten Commandments.

Have you ever told a lie, stolen something or used God's name as a curse word? If you're like me the answer is 'yes'.

Listen to what the Bible says:

• Whoever keeps the whole law and yet stumbles at just one point is guilty of breaking all of it. James 2:10

God is saying that by breaking one Commandment we have sinned and will be held accountable for breaking all of them, including adultery and murder.

• God's judgment for our sin is death. (Banishment to hell because He will not allow sin in His presence). Romans 6:23a

If the story ends here, there is no hope for us...

### 2. The Convict

An innocent man approached a judge and volunteered to be executed in the place of a convicted murderer. The judge consented. The next day the judge told the convict he had a decision to make.

"An innocent man has been put to death in your place. If you will accept his payment for your crime, you are free to go. If you will not accept his payment, you will be executed for your crime. Which do you choose?"

Jesus Christ, the Son of God, was sinless but voluntarily gave his life to pay the penalty for your sins and mine. (God's judgment for our sin is death). Three days later he rose from the dead.

- God showed his great love for us by sending Jesus to die for us while we were still sinners. Romans 5:8
- The gift of God is eternal life in Christ Jesus our Lord. Romans 6:23b

As a result of Jesus' death in your place, you have two choices:

<u>Receive</u> both God's pardon for your sins and eternal life by repenting (sensing your sinfulness and desiring to turn from it) and placing your trust in the Lord Jesus. (Acts 20:21)

#### OR

<u>Reject</u> both God's pardon for your sins and eternal life by trusting in anyone or anything other than Jesus to make you acceptable to God, thus bearing the penalty for breaking God's law yourself.

• Whoever believes in the Son has eternal life, but whoever rejects the Son of God will not see life, for God's wrath remains on him. John 3:36

Knowing about Jesus doesn't mean you believe in Jesus...

### 3. The Skydiver

Skydivers demonstrate their belief in their parachutes when they jump from the plane.

Followers of Jesus demonstrate their belief in Him when God's Spirit changes their thoughts and desires.

- If anyone is in Christ, he is a new creation; the old has gone, the new has come! 2 Corinthians 5:17
- God says, "I will give you a new heart and put a new spirit in you." Ezekiel 36:26

Just as entering a garage won't make you a mechanic, attending a church won't make you a Christian.

If you would like to receive God's pardon for your sins and the gift of eternal life, consider a prayer like this:

"Jesus, I believe you paid the penalty for my sins when you died on the cross and rose from the dead. I want to turn from my sins and place my trust in you as my Lord. I am willing to follow you the rest of my life. Thank you for the gift of eternal life. Amen."

• Anyone who calls on the name of the Lord will be saved. Romans 10:13

The desire of real followers of Jesus is to:

• Live a life worthy of the Lord, pleasing Him in every way, bearing fruit in every good work, and growing in the knowledge of God. Colossians 1:10

#### www.on-tract.com

You are invited to visit our website for:

- The Bible's answers to life's questions
- A 30-day guide for new followers of Jesus
- This Gospel message in over 85 languages

All of our resources are FREE.

# Who is Jesus?



Prophesied by:

#### Daniel

In my vision at night I looked, and there before me was one like a son of man, coming with the clouds of heaven. He approached the Ancient of Days and was led into his presence. He was given authority, glory and sovereign power; all peoples, nations and men of every language worshiped him. His dominion is an everlasting dominion that will not pass away, and his kingdom is one that will never be destroyed. Daniel 7:13-14

#### Isaiah

For to us a child is born, to us a son is given, and the government will be on his shoulders. And he will be called Wonderful Counselor, Mighty God, Everlasting Father, Prince of Peace. Of the increase of his government and peace there will be no end. He will reign on David's throne and over his kingdom, establishing and upholding it with justice and righteousness from that time on and forever. Isaiah 9:6-7

All this took place to fulfill what the Lord had said through the prophet Isaiah: "The virgin will be with child and will give birth to a son, and they will call him Immanuel" - which means, "God with us." Matthew 1:22-23

### Worshiped by:

#### The Wise Men

After they had heard the king, they went on their way, and the star they had seen in the east went ahead of them until it stopped over the place where the child was. When they saw the star, they were overjoyed. On coming to the house, they saw the child with his mother Mary, and they bowed down and worshiped him. Matthew 2:9-11

#### His disciples

Immediately Jesus reached out his hand and caught Peter. "You of little faith," he said, "why did you doubt?" And when they climbed into the boat, the wind died down. Then those who were in the boat worshiped him, saying, "Truly you are the Son of God." Matthew 14:31-33

Then the eleven disciples went to Galilee, to the mountain where Jesus had told them to go. When they saw him, they worshiped him. Matthew 28:16-17

When he had led them out to the vicinity of Bethany, he lifted up his hands and blessed them. While he was blessing them, he left them and was taken up into heaven. Then they worshiped him and returned to Jerusalem with great joy. Luke 24:50-53

#### The women who saw him crucified

The women hurried away from the tomb, afraid yet filled with joy, and ran to tell his disciples. Suddenly Jesus met them. "Greetings," he said. They came to him, clasped his feet and worshiped him. Then Jesus said to them, "Do not be afraid." Matthew 28:8-10

#### www.on-tract.com

### Statements by:

#### Jesus' adversaries

Jesus said to the Jewish religious leaders, "My Father is always at his work to this very day, and I, too, am working." For this reason the Jews tried all the harder to kill him; not only was he breaking the Sabbath, but he was even calling God his own Father, making himself equal with God. John 5:17-18

The Jews insisted to Pilate, "We have a law, and according to that law he must die, because he claimed to be the Son of God." John 19:6-7

#### The Apostle Peter

Jesus asked. "Who do you say I am?" Simon Peter answered, "You are the Christ, the Son of the living God." Jesus replied, "Blessed are you, Simon son of Jonah, for this was not revealed to you by man, but by my Father in heaven." Matthew 16:15-17

#### The Apostle Thomas

Though the doors were locked, Jesus came and stood among them and said, "Peace be with you!" Then he said to Thomas, "Put your finger here; see my hands. Reach out your hand and put it into my side. Stop doubting and believe." Thomas said to him, "My Lord and my God!" Then Jesus told him, "Because you have seen me, you have believed; blessed are those who have not seen and yet have believed." John 20:26-29

#### Jesus Himself

The Jewish religious leaders all asked, "Are you then the Son of God?" He replied, "You are right in saying I am." Luke 22:70

"I and the Father are one." John 10:30

"Anyone who has seen me has seen the Father." John 14:9